
 

Zápis č. 33 

ze schůze Výboru ČBF, která se konala dne 15. 2. 2025  

Přítomni: M. Jansta, Z. Bříza, T. Kotrč, P. Vrážel, J. Welsch, J. Kadlec 

Omluveni: P. Čeněk, I. Lukš, M. Matoulek 

DOR: P. Sušer - místopředseda 

Hosté: -  

Program schůze výboru: 

1. Kontrola zápisu jednání Výboru ze dne 20.1.2025 
2. První představení konceptu 3x3 pro 2025+ 
3. Schválení rozpisu soutěží 3x3 
4. Kontrola přípravy VH 2025 
5. Různé 

 
Výbor ČBF přijal návrh, aby předsedajícím schůze byl 1. místopředseda ČBF Z. Bříza. 

33.1  Kontrola zápisu schůze Výboru ČBF, ze dne 20.1.25 

 

Bod programu: 32.2, NSA, Rozpočet 2025 

Datum Informace 

20.1.2025 

Z. Bříza a M. Šob informovali o průběhu tvorby rozpočtu ČBF pro kalendářní rok 2025. 
Jednotlivé složky ČBF dodaly rozpočtové požadavky pro kalendářní rok, které byly 
zasazeny dle příjmů kalendářního roku 2024.  

M. Šob Výbor informoval, že Národní sportovní agentura představila výsledky 
prioritizace sportů – basketbal (tedy ČBF) byl zařazen mezi 30 prioritizovaných sportů. 
Současně Výbor informoval o odeslání žádosti ČBF do dotační výzvy NSA na Podporu 
sportovních organizací svazového charakteru pro rok 2025. Termín podání žádosti byl 
splněn s předstihem. ČBF podala žádosti dotační Výzvy VSA MD na EuroBasket žen 
2025 a Výzvy VSA pro MS žen U19 2025. LOH 28 pro rok 2025 ještě nebyla vypsána. 

Výbor byl prostřednictvím M. Šoba informován o tom, že k odeslání na NSA jsou 
připraveny:  

• vyúčtování dotace na Podporu sportovních organizací svazového charakteru 
za rok 2024 spolu se Závěrečnou zprávou o výsledcích státní reprezentace a 
vyhodnocení péče o talentovanou mládeže za rok 2024, kterou se Výbor zabýval na 
začátku dnešního jednání;  

• vyúčtování dotace LOH 28 za rok 2024, včetně závěrečné zprávy, kterou se 
Výbor zabýval na začátku dnešního jednání;  

• aktualizovaná koncepce LOH28 pro rok 2025, která akcentuje potřebu 
možnosti využití finančních prostředků dotačního titulu také k organizaci kvalifikace na 
MS 2026, která se bude konat v březnu.  



 

Výbor ČBF prozatím pracuje v rozpočtu na rok 2025 pouze s příjmy, které ze strany NSA 
bylo poskytnuto v loňském roce. 

15.2.2025 

Z. Bříza a M. Šob informovali Výbor ČBF o skutečnosti, že bylo na NSA odesláno 
vyúčtování dotace na Podporu sportovních organizací svazového charakteru za rok 
2024 spolu se Závěrečnou zprávou o výsledcích státní reprezentace a vyhodnocení 
péče o talentovanou mládeže za rok 2024. Na NSA také bylo odesláno vyúčtování 
dotace LOH 28 za rok 2024, včetně závěrečné zprávy.  

ČBF obdržela průběžné rozhodnutí o poskytnutí dotace na Podporu sportovních 
organizací svazového charakteru pro rok 2025. NSA dne 10. 2. 2025 vyplatila ČBF 
alespoň základní garantovanou částku podpory, tedy 105 % výše loňského roku 
v oblasti Reprezentace a Talent a 100 % výše loňského roku v oblasti Činnosti svazů. 
Konečné vyrozumění o celkové výši podpory v rámci výzvy Podpora sportovních 
organizací svazového charakteru 2025 očekává ČBF do konce února. Výbor ČBF 
prozatím pracuje v rozpočtu na rok 2025 pouze s příjmy, které nyní NSA vyplatila.  

Výše podpory NSA v rámci projektu LOH 28 není známa a dosud nebyla vypsána ani 
výzva k podání žádostí o dotaci. 

M. Šob konstatoval, že v roce 2025 je několik sportovních událostí, které jsou mimo 
standardní roční cyklus. Jsou jimi příprava žen U17, MS žen U19, Univerziáda mužů 
i žen, a to včetně týmů 3x3. Všechny tyto akce bude třeba rozpočtově zajistit.  

Výbor byl informován o pokračujících pracích v rámci revize jednotlivých směrnic 
a řádů ČBF, které vyžadují externí právní servis. 

Výbor zprávu přijal. 

 ÚKOL TRVÁ 

 

 

Bod programu: 32.5.6, Revize a návaznost aktuálních dokumentů ČBF a ALK 

Datum Informace 

20.1.2025 

Členové Výboru po debatě na jednání konaného dne 21.8.24 konstatovali potřebu 
hlubší revize, zjednodušení a provázanosti dokumentů ČBF a ALK. Výbor na základě 
tohoto konstatování pověřil T. Kotrče, I. Lukše a Z. Břízu vypracováním návrhu revize 
dokumentů ČBF a ALK. Výbor se na dnešním jednání znovu problematikou zabýval. 
Pověření členové Výboru informovali o probíhajících pracích ve spolupráci s externími 
právníky a o možných závěrech a doporučení zadané revize. 

Výbor zprávu přijal. 

15.1.2025 

Z. Bříza a T. Kotrč informoval členy Výboru, že na úkolu pracují. Do pracovního týmu 
přizvali pana JUDr. Supa a pana Ing. Stejskala. Probíhá vzájemné sdílení dokumentů 
a podkladů k formulaci závěru. Blíží do poslední fáze a plán práce je takový, aby do 
konce března byl hotový výstup, o kterém bude Výbor následně informován. 

 ÚKOL TRVÁ 

 



 

33.2  První představení konceptu 3x3 2025+ 

Bod programu: 33.2, První představení konceptu 3x3 2025+ 

Datum Informace 

15.2.2025 

M. Šob představil Výboru směr konceptu, kterým se chce disciplína 3x3 ubírat 
v dalších letech. Pracuje na ni průběžně celý tým 3x3 včetně produkce 
a reprezentačních trenérů. Sekce 3x3 ji Výboru předloží ke schválení na březnovém 
jednání s tím, že rozpisy soutěží bude třeba schválit dříve, proto dnes prezentovala 
základní informace především o plánovaných soutěžích. Rozpočet 3x3 ČBF pro rok 
2025 by neměl přesáhnout rozpočet roku 2024. Vše by mělo směřovat k obecnému 
cíli, a to rozšíření basketbalu 3x3 napříč kategoriemi, vytvoření stabilní soutěžní 
struktury a podpory talentů. 

Sekce 3x3 konstatovala, že Basketbal 3x3 v Česku neustále roste a s ním i potřeba 
vytvořit stabilní soutěžní strukturu pro všechny výkonnostní úrovně. Pro 
nadcházející sezóny je připraven propojený systém soutěží, který zahrnuje elitní 
týmy, mládežnické kategorie i amatérské hráče. Hlavními pilíři budou „Superliga“ 
pro špičkové hráče a Celoroční liga mládeže, která rozvíjí budoucí talenty. 

Tyto ligy doplňuje série CHANCE turnajů, která přibližuje basketbal 3x3 široké 
veřejnosti a podporuje jeho popularitu. Cílem všech soutěží je nejen zvýšit úroveň 
hry, ale také rozšířit základnu hráčů a zajistit dlouhodobý rozvoj 3x3. 

3x3 SUPERLIGA (muži) 

Formát: 12 turnajů + finále, hrací dny - všední den (Po, Út); Cíl: Elitní celoroční soutěž 
pro hráče NBL a 1.ligy; Přínos: Zvýšení úrovně 3x3, příprava na mezinárodní scénu; 
Charakteristika: Soutěž pro elitní týmy s cílem zvyšování výkonnostní úrovně 
a mezinárodní konkurenceschopnosti. Turnaje v rámci přihlášených týmů po celé 
republice, nabízí hráčům možnost pravidelné konfrontace na vysoké úrovni. 

3x3 CELOROČNÍ LIGA (U16, U18) 

Formát: 8 turnajů + finále; Cíl: Rozvoj mládežnického 3x3, propojení s klubovým 
basketbalem; Přínos: Pravidelná soutěžní struktura pro mladé hráče, příprava na 
vyšší úroveň; Charakteristika: Celoroční liga představuje hlavní soutěžní formát pro 
mládežnické kategorie a umožňuje systematickou práci s talentovanými hráči.  

3x3 LIGA REGIONŮ (U15, U17) 

Liga regionů (U15, U17) v jarní časti roku 2025 bude sloužit jako přípravná fáze; 
Poznámka: Soutěže pomáhají klubům splnit dotační podmínky NSA a získat více 
finančních prostředků na rozvoj mládeže. 

3x3 CHANCE TURNAJE 

Formát: 4 otevřené turnaje, závěrečný turnaj formátu Quest; Cíl: Popularizace 3x3 
mezi amatéry a širší veřejností; Přínos: Přístupnost pro nové hráče, propagace 
formátu 3x3; Charakteristika: Turnajová série zaměřená na popularizaci basketbalu 
3x3 mezi amatérskými hráči. Turnaje probíhají na veřejných místech, jako jsou 
městská náměstí, parky či komunitní sportoviště, s důrazem na přístupnost široké 



 

veřejnosti. Cílem je zapojit nové hráče a nabídnout jim atraktivní prostředí 
s možností soutěžit o ceny a podporou lokálních partnerů. 

M. Šob dále informoval Výbor o probíhající snaze sestavit poloprofesionální 
reprezentační týmy 3x3 mužů a žen, které by byly navázány na úzkou spolupráci 
s některým z klubů NBL a ŽBL a tito reprezentanti by byly zařazeni do resortního 
centra VICTORIA. Aktuálně probíhají jednání s kluby a hráči. 

Výbor zprávu přijal. 

 ÚKOL TRVÁ 

33.3  Schválení rozpisu soutěží 3x3 

Bod programu: 33.3, Schválení rozpisu soutěží 3x3 

Datum Informace 

15.2.2025 

V návaznosti na projednaný bod 33.2 dnešního jednání byl Výbor informován, že 
rozpisy soutěží 3x3 Superliga, Celoroční liga, Liga regionů a Chance tour, budou 
Výboru předloženy v následujících dnech a Výbor bude požádán o schválení per-
rollam.  

Výbor zprávu přijal. 

 ÚKOL TRVÁ 

33.4  Kontrola přípravy Valné hromady 2025 

Bod programu: 33.4, Kontrola přípravy Valné hromady 2025 

Datum Informace 

15.2.2025 

M. Šob informoval členy Výboru o závěrech pracovních skupin, které pracovaly na 

usneseních z Valné hromady ČBF 2024.  

Revize disciplinárního řádu - M. Jakeš, L. Rovenský, Š. Sedlařík a P. Hlaváček byli 

pověřeni M. Šobem revizí Disciplinárního řádu ČBF především v oblasti sankcí. 

Zároveň se zabývali i rozdělením sankcí dle věkové kategorie a návrhem jiné 

alternativní formy trestu. Cílem bylo v zájmu ochrany basketbalového prostředí, 

pokusit učinit takové změny, aby některé chování bylo u určité věkové hranice 

nepřijatelné a vhodně postižitelné. Zároveň došlo k úzké spolupráci a koordinaci 

s Etickou komisí. Finální znění odsouhlasily komise Sportovně – technická, 

Disciplinární i Etická. Finální znění bude předloženo Výboru Legislativní komisí na 

příštím jednání.  

Přestupní řád - P. Benda a R. Landa byli pověření M. Šobem k vytvoření pracovní 

skupiny, která se zabývala od května 2024 novelizací přestupního řádu. Skupina 



 

pracovala ve složení: P. Benda, R. Landa, F. Rón, P. Treml, M. Ježdík, J. Welsch 

a V. Žižková. Cílem byla revize současného znění přestupního řádu s doporučujícím 

stanoviskem pro Výbor ČBF a Valnou hromadu 2025. Pracovní skupina dala 

doporučení pro komisi KBDM, KVBD a KVBCH. Komise se doporučeními zabývaly na 

svých jednáních a jejich závěrem je zachování přestupových částek.  

Etická komise – Její vznik vzešel nejen z diskuse na poslední VH. Komise je kompletní, 

pracuje a dostává podněty. Připravuje etické kodexy – přednost mají ty pro nejvyšší 

soutěže.  

ČABR a ČABT zváží a navrhne novelu hodnocení rozhodčích – VV ČABR navrhl úpravu 

způsobu hodnocení rozhodčích v soutěžích ČBF. Po schválení ze strany STK ČBF bylo 

od sezóny 2024/2025 zrušeno hodnocení rozhodčích pouhým udělením známky 1-4 

a v plné šíři bylo zavedeno „rozšířené“ hodnocení rozhodčích, kde mají kluby 

možnost hodnotit rozhodčího ve třech kategoriích (reprezentace ČBF a ČABR, 

komunikace, administrativní povinnosti) jak známkou, tak především slovním 

komentářem. Tento způsob poskytuje lepší zpětnou vazbu o výkonu rozhodčích 

a možnost pojmenovat konkrétní pozitivní/negativní aspekty, díky kterým se 

rozhodčí může zlepšovat. Změna způsobu hodnocení rozhodčích byla reflektována 

i v Rozpise soutěží ČBF pro sezónu 2024/2025 (článek 2.15), kde bylo udělení 

hodnocení stanoveno jako nepovinné. ČABR pravidelně hodnocení monitoruje, 

avšak k 10. 2. 2025 při odehraných téměř 3000 utkáních v soutěžích ČBF eviduje 

využití hodnocení známkou pouze v necelých 4 % případů, slovní hodnocení bylo 

odevzdáno dokonce pouze v 18 případech. VV ČABR nadále monitoruje udělená 

hodnocení rozhodčích, pro objektivní zpětnou vazbu o rozhodčích se ale jedná o příliš 

malý vzorek pro utvoření uceleného obrázku. V případě dostatečného množství 

hodnocení má ČABR již nyní připravený program, který je schopen hodnocení 

každého rozhodčího v daných časových intervalech zpracovat a anonymizovaně 

zaslat jednotlivým rozhodčím. 

Oblasti ČBF - vznikla pracovní skupina pro situaci Oblastí ČBF ve složení B. Žánová, 

J. Baloun, J. Důra, P. Vrážel, Z. Bříza, I. Lukš, P. Čeněk a M. Šob. Pracovní skupina má 

za sebou několik schůzek a další bude následovat koncem února.  

Výbor zprávu přijal. 

 ÚKOL SPLNĚN 

33.5  Různé 

Bod programu: 33.5.1, Schválení zařazení klubu Basketbal Kolín z.s. do STM – SpS pro rok 2025 

Datum Informace 

15.2.2025 
Předseda KVB-CH předložil Výboru, prostřednictvím M. Šoba, návrh ke schválení 

klubu Basketbal Kolín z.s. do Systému Talentované Mládeže pro rok 2025.  



 

Posuzování přihlášky žadatele BASKETBALL CLUB KOLÍN z.s. do systému SpS pro rok 

2025 bylo KVB-CH pozastaveno z důvodu nových skutečností sdělených ČBF ze strany 

vedení města Kolín. Následně Výbor hlasováním per rollam ze dne 23. 12. 2024 

schválil přihlášku Basketbal Kolín z.s. pro členství v ČBF a poté schválil i převod členů 

a soutěží z BASKETBALL CLUB KOLÍN z.s. na Basketbal Kolín z s. 

Výbor schválil zařazení klubu Basketbal Kolín z.s. do STM – SpS pro rok 2025. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

Bod programu: 33.5.2, Plán setkání se zástupci klubů STM v roce 2025 

Datum Informace 

15.2.2025 

M. Šob informoval Výbor o plánu schůzek KVB-CH a KVB-D se zástupci klubů 
zařazených do STM pro rok 2025. Cílem je jasný časový plán, pevně dané termíny 
i obsah schůzek, kde mají kluby STM více prostoru pro prohlubování jednotlivých 
témat. Sekretariát si od tohoto kroku slibuje větší míru informovanosti klubů. 

Plán setkání se zástupci klubů STM – chlapci pro rok 2025 

• 13.4.- On The Board SpS v Ostravě-semináře 

• 2.6.- Online setkání SCM a VSCM – informativní a diskusní setkání 

• 3.6.-Online setkání SpS – informativní a diskusní setkání 

• Září a říjen–Osobní návštěvy v klubech SCM a VSCM 

• 3.11.-Online setkání SCM a VSCM – informativní a diskusní setkání 

• 4.11.- Online setkání SpS – informativní a diskusní setkání 

• Listopad – On The Board STM - semináře 

Plán setkání se zástupci klubů STM – dívky pro rok 2025 

• únor - duben: osobní návštěvy v SpS a SCM 

• 13.4.  – On The Board SpS v Ostravě 

• březen online setkání SpS – informativní a diskusní setkání (smlouvy STM) 

• červen setkání trenérů SCM, Brno – informativní a diskusní setkání 

• září – říjen: osobní návštěvy v SCM 

• září: online setkání SpS – informativní a diskusní setkání 

• listopad: On The Board STM 

Výbor vzal plán na vědomí. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 



 

Bod programu: 33.5.3, Nominace do Výkonného výboru ČOV. 

Datum Informace 

15.2.2025 

M. Šob informoval Výbor o výzvě ČOV k nominaci kandidáta do Výkonného výboru 
ČOV (navrhuji členové Pléna ČOV). Výbor po projednání a diskusi rozhodl o nominaci 
M. Ježdíka. 

Výbor schválil nominaci M. Ježdíka do Výkonného Výboru ČOV. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

Bod programu: 32.5.3, Bezdlužnost a přihláška do soutěží NBL a ŽBL od sezóny 2025/2026 

Datum Informace 

15.2.2025 

Výbor se zabýval revizí podmínek pro vstupu klubů do nejvyšší soutěže mužů a žen. 
Projednal kritéria a pravidla pro udělení práva startu klubů v nejvyšších soutěžích 
a pro sezónu 2025/2026 stanovil: 

• Kluby s právem účasti v NBL/ŽBL žádají o potvrzení startu v NBL/ŽBL na 
základě podání přihlášky do NBL/ŽBL v termínu stanoveném řídícím 
orgánem. Podáním přihlášky kluby deklarují splnění Základních podmínek 
účasti v dané soutěži uvedených v STP a všech dalších podmínek uvedených 
v Rozpisu dané soutěže a dalších předpisech a řádech ČBF a ALK/AŽLK 
upravujících účast v NBL/ŽBL. Podáním přihlášky se klub dobrovolně 
zavazuje při účasti v NBL/ŽBL dodržovat veškeré předpisy ČBF a ALK/AŽL tuto 
soutěž upravující. Spolu s přihláškou je klub povinen pro udělení práva účasti 
v NBL/ŽBL doložit také potvrzení o bezdlužnosti z Finančního úřadu, České 
správy sociálního zabezpečení, Zdravotní pojišťovny a čistý výpis z Rejstříku 
trestů statutárních orgánů klubů. 

• Právo účasti v NBL/ŽBL potvrzuje na základě přezkoumání zaslané přihlášky 
a požadovaných dokumentů sportovní ředitel NBL/ŽBL, a to elektronickou 
poštou danému klubu. 

Výbor návrh přijal. 

Výbor konstatoval, že se na svých dalších jednání bude zabývat revizí vkladu do 
soutěží. Pověřil M. Šoba přípravou podkladů a soupisu vkladu do soutěží ČBF. 

 ÚKOL SPLNĚN 

 

 

Příští schůze Výboru ČBF se uskuteční v pondělí 17. 3. 2025 od 10:00 hod. v kancelářích ČBF, Voctářova 

2449/5, Praha 8. 

 

Zapsal: M. Šob, generální sekretář    Schválil: Z. Bříza, předsedající schůze 


